
 

Facultat de Geografia i Història 
   

   

 

ACTA DE REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA  DE MÀSTERS OFICIALS 
 

Data: divendres, 25 de gener de 2019 
Hora: 10 hores 
Lloc: Aula 102 (1a planta) 

ORDRE DEL DIA 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior 
2. Informació general 
3. Informació de pressupost 
4. Estat planificació màster 2018-2019 
5. Preinscripció màsters 2019-2020 
6. Normativa TFM 
7. Afers de tràmit 
8. Torn obert de paraules 

 
Assistents: 
Daniel PIÑOL ALABART (President) 
Roger CANALS VILAGELIU (Secretari) 
Teresa ABELLÓ GUELL 
Xosé Antón ARMESTO LÓPEZ 
Xosé AVIÑOA PÉREZ 
Pilar GENÉ PINÓS 
Àngels IBAÑEZ ANDUJAR 
M. de los Ángeles PÉREZ SAMPER 
Santiago RIERA MORA 
Natalia MORAGAS SEGURA 
Núria PUMAR BELTRAN 
Montserrat SALVÀ CATARINEU 
Dolores SÁNCHEZ AGUILERA 
Meritxell TOUS MATA 
Antoni VIVES RIERA 
Olga OBÓN SANZ 
 
Els professors Rosa M. Creixell Cabeza i Xavier Roigé Ventura excusen la seva assistència. 

 

Desenvolupament de la reunió:  

El president, Daniel Piñol Alabart, pren la paraula i inicia la sessió amb els següents temes i informacions: 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior, si s’escau 

S’aprova l’acta de la sessió anterior de data 7 de novembre de 2018, sense esmenes. 

 

2. Informació general 
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En Daniel Piñol, en qualitat de vicedegà, informa dels següents punts:  
 
Finalment no es va poder dur a terme la reunió amb la vicerectora de docència i ordenació acadèmica, a la 
qual es feia referència en l’acta anterior. Sí que el dia 3 de desembre del 2018 va venir l’equip rectoral. 
D’altra banda, la setmana anterior a la celebració d’aquesta reunió, hi va haver una trobada amb en Gaspar 
Rosselló, delegat del Rector per a afers acadèmics, en relació al Màster en Estudis de Dones, Gènere i 
Ciutadania. El fet és que la Universitat Pompeu Fabra ha expressat la voluntat de desvincular-se d’aquest 
màster. Aquest és un pas complex que ofereix diverses alternatives, una possibilitat és que la UB denuncïi 
el conveni. Una altra possibilitat és plantejar un màster nou sense la Pompeu Fabra i que la UB asumeixi 
la docència d’aquestes assignatures. La Dra. Pumar diu que les tres assignatures s’haurien d’oferir a altres 
Universitats. Tots aquests canvis hauran de ser introduïts de cara a un futur procés d’acreditació.  
 
No hi ha Campus Virtual per la Comissió Acadèmica de Màsters i en Daniel Piñol assenyala que 
properament s’obrirà aquest espai.. 
 
El dia 30 de gener es constituirà el comité d’avaluació intern del màsters per a les acreditacions. Els 
màsters que s’acrediten durant aquest curs acadèmic són: Màster en Estudis de Dones, Gènere i 
Ciutadania; Màster en Planificació Territorial i Gestió Ambiental i Màster en Turisme Urbà.  
 
S’informa també de que estem a l’espera de la propera reunió acadèmica de màsters per parlar del tema de 
la seguretat social de les pràctiques de màster, que és una qüestió que ja afecta als estudiants del segon 
semestre del curs d’enguany.  
 
Arran d’un cas sorgit en el Màster en Estudis de Dones, Gènere i Ciutadania, es confirma que no es poden 
pagar hores extres de becaris.  
 

3. Informació de pressupost 

L’Administradora de Centre, Àngels Ibáñez, informa que el romanent que va quedar disponible del 
Contracte Programa 2018, així com una part del contracte programa de graus, podrà passar al pressupost 
de 2019. Aquests romanents arribaran cap a l’abril 2019.  

També es fa saber que el model de finançament de les facultats ha canviat. Aquest és un punt important. 
La proposta de modificació ja ha estat acceptada en Consell de Govern. La voluntat des del Rectorat és 
fusionar tres pressupostos:  (1) Facultats, (2) Polítiques del vicerectorat  de Docència i Ordenació 
Acadèmica i (3) Pràctiques de Camp. Aquest pressupost global es gestionarà a través del Contracte 
Programa. L’administradora, Àngels Ibañez, enviarà a tots els membres de la comissió acadèmica de 
màsters de la Facultat de Geografia i Història el document on s’especifiquen els nous criteris per a 
l’assignació pressupostària, uns criteris que inclouen per primer cop una sèrie d’incentius. Ja avança, però, 
que per a la nostra Facultat el nou model comportarà deixar d’ingressar 43.513 euros. Durant el 2019 es 
respectarà la quantitat assignada al 2018, però a partir del 2020 la nova regulació ja entrarà plenament en 
vigor. Tot i això, aquest mateix 2019 la Facultat de Geografia i Història ja deixa d’ingressar 17000 euros 
per la modificació del finançament de les pràctiques. En relació als incentius, n’hi ha alguns de difícilment 
assolibles per a la nostra Facultat, com ara que un 50% del personal docent permanent participi en 
projectes d’innovació docent.  

 



 

3 

 

En relació a les partides pressupostàries de l’actual curs acadèmic, l’Àngels Ibáñez comenta que en breu 
s’ingressaran dues terceres parts del pressupost i que la tercera arribarà cap a la primavera del 2019. 

 

4. Estat planificació màsters 2018-2019 

Es reitera que els màsters que encara no han enviat la planificació de les activitats del curs 2018-2019, cal 
enviar-les a l’Olga Obon el més aviat possible. També s’ha d’enviar la relació dels tutors de TFM. 

Com cada any, es demanarà als coordinadors de màsters quins alumnes s’acolliràn a la convocatòria de 
juny o setembre, es donarà com a data màxima, finals d’abril o principis de maig. 

5. Preinscripció màsters 2019-2020 

S’acorda que els períodes ordinaris de preinscirpció per a tots els màster de cara al curs acadèmic 2019-
2020 són els següents: 

1er període: 1 de febrer de 2019 fins a 15 abril 2019. Resolució: 30 d’abril del 2019. 

2on període: 17 d’abril del 2019 fins a 18 de juny del 2019. Resolució: 30 juny del 2019. 

En properes comissions s’acordarà períodes extraordinaris pel juliol i/o setembre per aquells màsters que 
ho vulguin. 

 

6. Normativa TFM 

En aquests moments la Facultat de Geografia i Història no disposa d’una normativa comuna de TFM que 
serveixi de paraigües per a les diferents normatives de cada màster i s’haurà d’aprovar per Comissió 
Acadèmica i per Junta de Facultat.  

S’acorda constituir una subcomissió de treball per elaborar la normativa TFM de la Facultat. La 
subcomissió està formada per: Daniel Piñol, Teresa Abelló, Xosé Aviñoa, Roger Canals i Lola Sánchez 
Aguilera. Fins l’1 de febrer cada coordinador de màster ha d’enviar les normatives del seu programa. La 
intenció és que aquesta nova normativa comú entri en vigor el més aviat possible. 

7. Afers de tràmit 

El dia 11 de febrer a les 11:30 h se celebrarà la reunió per a l’atorgament dels premis extraodinaris de 
màster del curs 2017-2018.  

El període d’ampliació de matrícula de 2n semestreés de l’1 de febrer fins al 22 de febrer.  

El període d’anul·lacions de matrícula de segon semestre, segons el calendari marc, és fins al 8 de març. 

 
8. Torn obert de paraules 
 
La professora Dolores Sánchez, com a coordinadora del Màster en Turisme Urbà, comenta que per dur a 
terme el procés d’acreditació cal actualitzar les webs. Ara bé, la persona que fins ara se n’encarregava, 
l’Anna García, està de baixa maternal. Pregunta amb qui s’haurà de treballar a partir d’ara. El vicedegà 
respon que es buscarà algú que substitueixi l’Anna García, probablement un becari o becària de 
comunicació, tot i que encara no tenim informacions definitives. Mentre la substitució de l’Anna García 
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no s’hagi fet efectiva, el becari que treballa en temes de qualitat pot fer, puntualment, algunes de les seves 
funcions.  

 

La professora Meritxell Tous comunica que posa fi a la seva tasca de coordinadora del Màster en Estudis 
Llatinoamericans, deixant el relleu a la professora Natalia Moragas. Aquest canvi entrarà en vigor dilluns 
28 de gener del 2019.  

El Daniel Piñol en nom de la comissió agraeix a la Meritxell Tous les tasques que ha realitzat en el máster 
i en la Comissió durant tot el temps que ha estat en el càrrec. 

 

El Màster en Estudis de Dones, Gènere i Ciutadania, que aquest 1r semestre l’ha coordinat el professor 
Antoni Vives, a partir del 28 de gener de gener i amb continuitat es designa com a coordinadora la 
professora de Dret Núria Pumar Beltran. 

  

En relació al Màster de Música com a  Art Interdisciplinària, el seu coordinador, Xosé Aviñoa, comenta 
que encara no s’ha firmat el conveni amb l’ESMUC i vol saber què passa. Sembla ser que és per un tema 
de percentatges i és una qüestió que s’arrossega des de fa temps. 

La Teresa Abelló vol saber si ja s’ha fet alguna cosa amb el tema antiplagi (comprar programa) i el Daniel 
Piñol diu que encara no s`ha fet res. 

 

El president aixeca la sessió a les 11:20 h, de la qual com a secretari estenc aquesta acta. 

 

Vist i plau, President de la Comissió 
 

 
 
 
 
Dr. Roger Canals Vilageliu              Dr. Daniel Piñol Alabart 


